
  
LATVIJAS PAŠVALDĪBU IZPILDDIREKTORU SANĀKSME 

 

PROTOKOLS 

 

2023. gada 1.decembrī                                                       Nr. 11.                                                 

Saulkrastos                                                                                                                                                                                             

                                              

 

Sanāksme atklāta  plkst. 10.00 

Sanāksmi vada  LPIA valdes priekšsēdētājs U.Fjodorovs 

Sanāksmi protokolē  LPS padomniece S.Sproģe 

Sanāksmē piedalās  (reģistrācija pielikumā) 

 

Darba kārtība: 

 

1. Uzrunas  un novada prezentācija 

2. LPIA valdes locekļu apstiprināšana  

3. LPIA valdes atskaite par 2023.gada darbu un  plāni 2024.gadam 

 

 1.§  

 

Saulkrastu  novada domes priekšsēdētājs Normunds Līcis uzrunā LPIA sanāksmes dalībniekus. LPIA- 

nozīmīga un viena no ietekmīgākajām organizācijām Latvijā.pārvalda KS, vada saimniecību. Priekššēdētāji jau 

arī par šo to atbild, bet izpilddirektori tiekas reizi mēnesī, saliedēti, - priekšsēdētājiem tā nav, apskaužam! 

Saulkrasti starp 2 ceļiem (Murjāņi pie  Valmieras šosejas un Saulkrasti pie VIA Baltica), starp upēm un jūru. 

Rail Baltic, ērta satiksme, gaida elektrovilcienus un labus peronus. 

Daba! 

Par kopīgo- mums daudz kopā paveicams! Birokrātija, iepirkumu dokumentu jūru mazināt (balto uzņēmēju 

sarakstu uzturēt, iesniegt mazajiem objektiem tikai tāmes, pašvaldība spašas var izvērtēt, uzņēmēju vērtējums, 

darba kvalitātes novērtējums publiski, jo ļoti pasliktinājušies projekti! Uzņēmēji pazūd pusceļā..) 

Saulkrasti Vidzemes plānošanas reģionā, bet arī Rīgas Metropolē  

 

Saulkrastu novada prezentācija (1.prezentācija) 

• Novada izpilddirektore Inese Odiņa Laizāne – Saulkrasti pēc lieluma viens no mazākajiem. Transports 

labs, ceram, ka nākotnē varēs arī atlidot… lai arī mazi, dzīvojam Saules ritmā, skatāmies, kā var izdarīt citādi.. 

Video. 

Komunikāciju daļas vadītāja Baiba Stjade iepazīstina ar novada aktualitātēm. Trešais mazākais novads, bet 

4.lielākā osta Latvijā. Ostu svētki. 5 upes tek cauri, 4 te ietek jūrā. Baltā kāpa pulcē līdz 250 000 tūristu. Vides 

objekti. Zilais karogs. Pašvaldību policijas patruļas ar labu ekipējumu. 

Saulkrastu estrāde- bija labākā koka būve Latvijā. Sējas dižozols- Eiropas gada koks 2022.g. 

Saulkrasti- kāzu galvaspilsēta. 

Video filmēšana- reizē arī jautrs piedzīvojums komandai. 

Inese atzīst, ka strādā ar lielisku komandu, tas milzīgs spēks! 

 

 



 

2.§ 

Video -ikmēneša sanāksmju atskats. 

Sapulcē piedalās 38 dalībnieki.  

LPIA valdes locekļu apstiprināšana 

Rīgas valstspilsētas izpilddirektors Jānis Lange 

BALSOJUMS: PAR -38   PRET- 0  ATTURAS-) 

No Pierīgas izvirzīta Ķekavas novada izpilddirektore Jolanta Jansone 

BALSOJUMS: PAR-38  PRET-0   ATTURAS-0 

 

 

3.§  

LPIA priekšsēdētājs Uģis Fjodorovs : valdes atskaite par darbu un 2024.gada plāni (2.prezentācija) 

Apmeklētie novadi- karte. Izpalika 14 novadi no 119 

V:                          Amata,Beverīna, Lubāna, Strenči  

P-Rīga:                 Babīte, Baldone, Inčukalns, Olaine 

L:                          Cibla, Līvāni, Vārkava 

K:                          Durbe, Vaiņode 

Z:                           Viesīte 

Dalībnieku apmeklējums- karte 

PALDIES  novadiem- apmeklētas visas sanāksmes: Smiltene un Madona, kā arī Valmiera (gandrīz visas) 

Dalībnieku vērtējums: apmeklējums un anketās izteiktais viedoklis.  

LPIA darbību vērtējam pozitīvi, aktuālie jautājumi ir apspriesti. 

Ievērot laika rāmi sanāksmes darba kārtībā. Mazāk lektoru, garāku laiku katram. 

Ir labi, bet kopā mums ir,  kur augt! 

Paldies, ļoti labi, žēl, ka nesanāca intensīvāk ņemt dalību klātienē. 

Satikšanās, kolēģu diskusijas, padoms. 

Asociācija ir pašu izveidots instruments, un tā darbības sekmes un pilnveide – vien pašu rokās! 

2023.gadā izpilddirektori piedalījušies LPMC mācībās 24 reizes  

Tēmas: Pašvaldību budžeta veidošana – praktiski ieteikumi.  

Pašvaldības pakalpojumu visu izmaksu apzināšana. 

Darbinieku vērtēšanas sistēma. 

Jaunā atalgojuma sistēma. 

Budžeta tāmes analīze. 

Par pašvaldību līdzdalību kapitālsabiedrībās. Valsts kontroles revīzijās konstatētās neatbilstības un ieteikumi to 

novēršanai.  

+ Praktiskā CA ar E.Āķīti - 13 cilv./10 pašv. Kopā 2 gados 31 cilv./19pašv. 

Ārvalstu pieredze: LPA valde čehu Pavasara sesijā Olomoucā un Austrijas Pašvaldību dienās Innsbrukā jūnijā,  

LPIA pieredzes semināru brauciens uz Zviedriju. 

Čehi šogad neatbrauca.. ICMA izlaidām, bet tikāmies un izrunājām jautājumus ar kolēģiem Čehijā. 

Čehu ielūgums 2024.gada maijā- 30-gades konference. 

LPS komitejas, valde, “tīkliņi”- politiķi maz piedalās, nejūt vienošanos par kopīgajiem jautājumiem (budžeti, 

tagad PFIF, nozaru jautājumi), darbojas pa grupām (lielie, mazākie, piekraste, Rīgas metropole, partijas, 

reģioni), bet nav kopā!!! Tas traucē arī ikdienas darbā pašvaldībās. Ministrijas sāk raustīt mūsu darbiniekus!!! 

PALDIES  visiem, kuri palīdzēja mūsu darbā- lektori no ministrijām, dažādām institūcijām, paldies  LPS 

padomniekiem- jomu ekspertiem, LPIA valdei par gada darbu, un- vislielākais - pašu kolēģiem par pieredzes 

stāstiem! 

Dalībnieku ieteikumi 2024.gadam: 

-2x gadā veidot 2 dienu seminārus- izpilddirektoru diskusijai iepriekšējā vakarā. 

-Organizēt zāle+apskate+ pusdienas+ prezentācija +apskate 



- Ne katru reizi, bet iespējams reizi ceturksnī (būtu jāpārrunā valdē), noorganizēt paplašinātu LPIA valdes sēdi, 

vietā kur tiek organizēta sanāksme, pieaicinot konkrētā novada (Kurzemes, Zemgale, Vidzeme, Latgale, 

Pierīga) izpilddirektorus – nov.sanāksmē vienojās par šo priekšlikumu! 

- Seminārus neorganizēt tik garus (par 1-2 stundām īsākus), izskatīt mazāk tēmas katrā seminārā; 

- Dažus seminārus gadā noorganizēt citā formātā (līdzīgi kā bija Ērgļos pie Oltes), pārgājiens vai kādas 

citas aktivitātes dabā, lai nav standarta kultūras nami, ekrāni un “garlaicīgā” sēdēšana, dodot iespēju iepazīt 

kolēģus. 

 

Sanāksmes 
un pasākumi  
2024.gadā: 

 

 

12.janvāris Rīga – ekonomikas tendences, lietišķā etiķe 

2.februāris Ādaži – pašvaldību autonomās funkcijas 
(VARAM redzējums). Deleģēšanas līgumi. 
Referendumi. Valsts pakalpojumi novados. 

1.marts Bauska -Kopdarbība, klasteru veidošana. UD 

5.aprīlis Līvāni – digitalizācija. Mākslīgais intelekts. 

10.maijs Talsi - būvniecība 

19.-20.05. STMOU ČR 30- gades konference 

Spindleruv Mlyn (Krkonošes nac.parkā) un 

LPIA studiju vizīte Čehijā (ielūgums līdz 15 

cilv.) 
7.jūnijs Alūksne - Vides jautājumi. Meliorācija, 

publiskie ūdeņi 

2.augusts Gulbene -pašvaldību mantas 
apsaimniekošana 

6.septembris Saldus Brocēni- energopārvaldība, 
energokopienas. Autoparka pārvaldība. 
Līdzdalības budžets 

4.oktobris Rēzekne- Darba vide, Darba tiesības, Darba 
aizsardzība. 

14.-19.10. Pieredzes semināri ārvalstīs. Beļģija, prāmis 
(seminārs). Flandrijā energokopienas. 
Riotermija (decentralizēta siltuma atgūšanas 
sistēma). Inovācijas. Digitālā pāreja. 

1.novembris Salaspils- laba pārvaldība 

6.decembris GADA sapulce Jelgavas novads      

 

LPIA ieņēmumu - izdevumu tāme 



 
Valde lēma, ka par sanāksmju organizatoriskajiem pasākumiem maksāt par katru dalībnieku kvotas ietvaros 

25EUR un gada sapulcē 35 EUR. Virs kvotas- apmaksā pašvaldība šādu summu par cilvēku. 

 

BALSOJUMS par LPIA valdes atskaiti, finansēm un 2024.gada plāniem:   

PAR- 38   PRET- 0  ATTURAS- 0 

 

Diskusijas, uzrunas  

• LPMC – direktore Gunita Rakēviča (3.prezentācija). statistika un informācija par mācībām. Laba 

sadarbība ar LVM.  

• LVM  padomes loceklis Edvīns Zakovics uzrunā LPIA dalībniekus un ieskicē smago 2023.gadu, kā dēļ 

nebija aktīvi šogad LPIA ikmēneša sanāksmēs. LPIA un katra pašvaldība ir LVM stratēģiskais partneris! Daudz 

kopdarbu- vēja parki, citi jautājumi. Atbalsts  Ukrainas kolēģiem- palīdzība ne tikai mantās, bet arī esam 

mežsaimniecības  

• ZAAO – valdes priekšsēdētājs Gints Kukainis 4 dienas, 4 gadi neesmu tieši Jūsu kolēģis pašvaldībās. 

Prieks par jums, jo svētdiena svakara raidījumus skatoties, izskatās, ka neko vairs pareizi nevar izdarīt! Jūsu 

darbs ir sasodīti grūts, bet ļoti noderīgs Latvijai! Atkritumi- sadarbības lauks mums tagad. ATR un AAR 

reforma. ZAAO un Dienvidkurzeme reģionālos plānus šogad apstiprinās, citiem varam palīdzēt kā pašvaldību 

KS. AARC- atbildība! 1.01.2024.- BNA obligāti!!! Rožainā nākotne atkritumu jomā- viss paliks dārgāks! ES 

normas palīdz nenorakt savos dārzos un izmest tuvākajās publiskajās vietās! Šķirot, šķirot un iegādāties mazāk- 

tas varbūt lētāk, bet pēc 2 gadiem prognozēju zaļā konteinera cenu- 2x dārgāk!  

ZAAO samaksā nodokļos 4,6 miljonus, lielākā daļa- DRN! 

Lai izcila diena, lai sajūta, ka katru dienu darbojieties sava novada, pilsētas labā! esiet drosmīgi! 

 

Sniedze Sproģe- 12.12.pl.12.00 LPS diskusija par atkritumu apsaimniekošanas jautājumiem (AAR plāni, 

nepieciešamās investīcijas, AAR centri. 

 

• Novadpētniece, Bc. arch. Ilva Erkmane- arhitektes Martas Staņas mantojums arhitektūrā un dizainā 

4.prezentācija) Marta Staņa, skolotāja. Dzimusi Strenčos. Mācījusies arī pie Štālberga, 1946.g.iestājas Arhitektu 

savienībā. No tās 1951.g.izraida, nonāk Zvejniekciemā.  Zvejniekciema k/n, citi objekti- M.Staņas darbi. 



Projektēja kopā ar Kalniņu, arī Dailes teātri. Daudz lampas, rasējumi saglabājušies.  Vitrāžas veidoja lietišķās 

mākslas studenti (zeme, ūdens, gaiss) 

Zvejniekciema vidusskola – interesanta ēka, daudz gaisa, apkārtne. 

Marta Staņa ar zvejniekciemieti Lilitu Postažu satiekas Krimā, kur pārvirza Lilitu no domas kļūt par ihtioloģi uz 

mākslu. (neej uz gleznotājiem, tur liks Ļeņinu zīmēt! Ej pie Hemrāta uz tekstīlijām!) 

Dailes teātris- funktieris par Ēģipti. Saņēma otro prēmiju. Smiļģa novērtējums- man šis te patīk (aizklātā 

balsošana)! Balkons nav tādēļ, lai skatītāji atrastos lejā, vienlīdzīgi (Smiļģa griba) 

26 nerealizētie projekti. 

 

• Dalībnieki 

4.§  

  

Radošās apvienības “Skudras metropole” īpašniece Gundega Skudriņa - Rīko pasākumu, kuru neviens 

neaizmirsīs! (5.prezentācija) 

 

 

5.§  

"Draugiem Group" Personāla attīstības un pieredzes vadītāja Agnese Pumpure – Komandas veidošana 

(6.prezentācija) 

 

Pusdienu piedzīvojums “Par visu, ko Tu ēd, mums ir savs stāsts”… 

Svētku koncerts Ziemassvētki Brodvejā. 

 
Videoieraksts LPS mājas lapā. 
 
Sanāksmi beidz  plkst.  

 

Sanāksmes vadītājs       U.Fjodorovs 

 

Protokolēja        S.Sproģe 

 

 

 


